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§ 79 

Översända på samråd - Strategi för vattentjänster 
inklusive Falkenbergs kommuns vattentjänstplan,      
KS 2023/156 

Ärendet utgår.  
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§ 80 

Beslut om samråd - Detaljplan Täppan 7 m fl - 
upphävande inför fastighetsreglering, KS 2023/443 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar 
1. Godkänna koncept till samrådshandlingar gällande ändring av detaljplan 

inom Täppan 7, 8 och 9 för upphävande av 
fastighetsindelningsbestämmelser för färdigställande och samråd.  

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsen gav kommunstyrelseförvaltningen 2024-02-14 § 33 i 
uppdrag att upphäva ”Ändring och utvidgning av tomtindelning för del av 
kv Täppan” från 1977. Syftet med upphävandet är att ta bort inaktuell 
tomtindelning för att möjliggöra fastighetsbildning enligt gällande detaljplan 
för ”Kv Busken m.fl.” från 1985. För att upphäva en tomtindelning krävs 
ändring av detaljplan då tomtindelningen räknas som en planbestämmelse. 
Planarbetet påbörjades under andra kvartalet 2024. 

Motivering av beslut 
Ett upphävande av tomtindelningsplanen är nödvändig för att genomföra 
fastighetsbildning enligt den gällande detaljplanen. Tomtindelningen 
upphävs med en ändring av gällande detaljplanen inom området för Täppan 
7, 8 och 9.  

Upphävandet genomförs med ett förenklat planförfarande då: 

• genomförandetiden av detaljplanen har gått ut  
• ändringen är förenlig med översiktsplanen och länsstyrelsens 

granskningsyttrande över denna  
• ändringen varken är av betydande intresse för allmänheten eller i 

övrigt är av stor betydelse  
• inte antas medföra en betydande miljöpåverkan 

Ekonomi 
Planarbetet bekostas av mark- och exploateringsenheten. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2025-04-23 
Orienteringskarta 
Plankarta med planbeskrivning KONCEPT 2025-04-23 
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§ 81 

Överenskommelse om förlängning av ramavtal 
avseende exploatering i Glommens hamn, KS 2021/168 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 

1. Godkänna överenskommelse om förlängning av ramavtal avseende 
exploatering i Glommens hamn vilken innebär att Ramavtal tecknat 
2021-03-30/2022-11-04 fortfarande är giltigt och förlängt till och med 
2026-06-30. 

Beskrivning av ärendet 
Detaljplanen för Morups-Lyngen 2:40 m fl, Glommens hamn, pågår med att 
ta fram en granskningshandling. På grund av bland annat översvämnings- 
och erosionsrisk samt närhet till fiskeriverksamheten har ett antal 
utredningar genomförts. Nu pågående arbete inom planen handlar om 
gestaltning, anpassning till kulturmiljö samt utformning av gator mm.   

För genomförande och byggnation av hotell och bostäder undertecknades ett 
ramavtal av Magnus Månsson Fastighets AB, nedan bolaget, 2021-03-30. 
Beslutet om ramavtal blev överklagat varför kommunen undertecknade 
ramavtalet först 2022-11-04. Ramavtalet gällde i två år från undertecknandet 
varför avtalet löpte ut 2024-11-04. Ett förslag till överenskommelse om 
förlängning av ramavtalet har nu tagits fram varigenom parterna är överens 
om att ramavtalet fortfarande ska vara giltigt. Parterna är också överens om 
att ramavtalet ska ersättas av ett markanvisningsavtal alternativt 
köpekontrakt senast vid antagandet av detaljplanen samt att om ramavtalet 
inte är ersatt av ovanstående avtal senast 2026-06-30, upphör det att gälla 

För att kunna bygga bostäderna krävs en bulleravskärmning varför det är 
lämpligt att en byggnad uppförs längs den östra kajens södra del söder om 
kommande hotell. I nuvarande byggnad (Sea Foods tidigare lokaler) finns 
bland annat två företag med verksamhet inom tångförädling, varav det ena 
har samma ägare som bolaget som ska bygga hotell och bostäder. Därav är 
parterna överens om att markanvisningen även omfattar mark för 
verksamheter där kommunen avser upplåta marken med tomträtt. En ny 
fastighet kommer att avstyckas i kommande verksamhetsbyggnads fasadliv 
inklusive en meters skötselyta runt byggnaden. Tomträttsavgäld och tillgång 
till parkering etcetera regleras i kommande markanvisningsavtal och 
tomträttsavtal.  

Ramavtal ger bolaget rätt att köpa mark som i ny detaljplan blir utlagt som 
hotell och bostäder. Markområdet kommer att specificeras i kommande 
markanvisningsavtal. 

Motivering av beslut 
Då detaljplanen pågår och bolaget fortfarande har ett intresse av att bygga 
bostäder, hotell och verksamhetslokaler är det motiverat att ramavtalet 
fortfarande ska vara giltigt och förlängas. 
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Ekonomi 
Vid ett framtida köpekontrakt kommer marken att överlåtas för en 
köpeskilling om 1 600 kr/kvm BTA uppräknad med KPI från 2020. 
Markpriset ska ses som ett indikativt värde och kan komma att omarbetas 
inför upprättande av markanvisningsavtal. Köpeskillingen 1 600 kr/kvm 
BTA förutsätter att bolaget bygger hyresrätter.  

Genomförandet av detaljplanen innebär kostnader för kommunen för 
utbyggnad av allmän platsmark. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2025-04-23  
Överenskommelse om förlängning av ramavtal  
Kartbilaga 2025-04-23  
Ramavtal 
 
Jäv 
Miranda Bodiroza (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av 
ärendet.  
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§ 82 

E-förslag - Ändra sittplatsyta till cykel och bilparkering 
på Klittervägen, KS 2025/60 

Ärendet utgår.  
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§ 83 

Svar på remiss - Region Halland: Principer för 
kommunala tillköp av biljetter, KS 2025/96 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 
1. Översända yttrandet gällande Principer för kommunala tillköp av 

biljetter till Hallandstrafiken som Falkenbergs kommuns svar på 
remissen.  

Beskrivning av ärendet 
Falkenbergs kommun har mottagit remissen Principer för kommunala 
tillköp av biljetter från Hallandstrafiken. Förslaget syftar till att skapa en 
gemensam modell för hur kommuner kan subventionera biljetter inom det 
egna geografiska området, med större flexibilitet att påverka prisstruktur och 
målgrupp. 

Principerna innebär att kommunerna får möjlighet att subventionera delar av 
biljettpriset, exempelvis startpris, zonpris eller resenärsrabatt, utan att 
påverka Hallandstrafikens ordinarie prismodell. Samtidigt tydliggörs att 
kommunen är ekonomiskt ansvarig för såväl biljettintäktsbortfall som 
eventuella extrakostnader vid ökat resande. 

Motivering av beslut 
Falkenbergs kommun ställer sig mycket tveksam till förslaget i dess 
nuvarande form. Förslaget innebär en betydande överföring av ansvar och 
ekonomisk risk till kommunerna, utan att motsvarande kontroll eller 
inflytande tillkommer. Kommunen förväntas ersätta Hallandstrafiken för 
förlorade intäkter utan tydlig beräkningsmodell eller kostnadstak, och 
riskerar även att behöva stå för ökade trafikkostnader i högtrafik. 

Yttrandet understryker särskilt att det saknas skydd för att säkerställa att 
subventionerade biljetter endast används av kommuninvånare. Kommunen 
kan därmed komma att finansiera resor som enbart passerar genom 
kommunen. Samtidigt är det problematiskt att kommunen inte ges möjlighet 
att subventionera regionala resor, exempelvis för invånare som pendlar till 
arbete eller utbildning i annan kommun – trots att det är dessa resor som har 
störst potential att ersätta bilresande. 

Falkenbergs kommun lyfter även risken att ett alltför lokalt tillvägagångssätt 
leder till ojämlik tillgång till kollektivtrafik inom länet, samt försvårar ett 
samlat trafikförsörjningsansvar. Den tidigare genomförda skatteväxlingen 
har tydligt fördelat ansvar för kollektivtrafiken till regionen, och denna 
struktur bör värnas. 

I övrigt lyfter yttrandet: 

• Att modellen saknar en tydlig styr- och beslutsprocess. 
• Att nuvarande förslag försvårar kommunal budgetplanering. 
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• Att möjligheten till regionalt anpassade subventioner behöver ses över. 
• Att ett gemensamt system för uppföljning och samverkan är nödvändigt. 

Ekonomi 
Förslaget har potentiellt stora ekonomiska konsekvenser för kommunen vid 
genomförande. Beslutet om att avge yttrande i sig medför dock ingen direkt 
påverkan på kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2025-04-15 
Förslag till yttrande - Principer för kommunala tillköp biljetter 
Remiss - Principer för kommunala tillköp biljetter 
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§ 84 

Lokalförsörjningsprogram 2025, KS 2025/49 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 
1. Godkänna och hänskjuta Utkast till Lokalförsörjningsprogram 2026 –

2036 med utblick mot 2050 till budgetberedningen. 

2. Ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att genomföra åtgärdsval för 
gymnasieskolans, anpassad gymnasieskolas, vuxenutbildningens samt 
campus lokalbehov. 

3. Ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att ansöka om planbesked 
för Varbergsvägens förskola. 

4. Ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att ansöka om planbesked 
för boende socialpsykiatri. 

Beskrivning av ärendet 
Enligt riktlinje för lokalförsörjningsprocessen ska ett samlat underlag av 
nämndernas analyserade behov av verksamhetslokaler sammanfattas i ett 
lokalförsörjningsprogram. Detta underlag utgör ett planeringsunderlag som 
bereds vidare inom ramen för budgetberedningen.  

Motivering av beslut 
Analys av lokalbehov samt antagande av lokalbehovsplaner för 
verksamhetslokaler har skett i barn- och utbildningsnämnden, kultur, - 
fritids, - och tekniknämnden, servicenämnden samt socialnämnden.  

Lokalbehoven kan uppstå på flera sätt. De lokalbehov som föreslås gå 
vidare till budgetberedningen utgörs av paviljongersättningar med tillfälliga 
bygglov samt volymökningar. Två gruppbostäder (år 2027 samt 2029), 
annan anpassad bostad (år 2028) samt en förskola (år 2030) föreslås gå 
vidare till budgetberedningen. 

Lokalbehovsprocessen är årligen återkommande och detta innebär att det är 
möjligt att årligen justera tidsplaner. För att möjliggöra att ligga i fas i 
planeringen behöver planeringen startas utanför den 5-åriga budgetramen, 
när i tid genomförandet sker bestäms via budgeten.  

Ett åtgärdsval förslås startas för att forma långsiktig inriktning för 
gymnasieskolan, den anpassade gymnasieskolan, vuxenutbildningen samt 
Campus. Förstudier som föreslås startas är: Utökning av Hjortbergsskolan 
kapacitet, Stafsinge förskola samt två gruppbostäder där även annan 
anpassad bostad ingår. Förstudieuppdrag ges via budgeten. Vidare föreslås 
att planbesked ansöks om för Varbergsvägens förskola samt även för 
boende socialpsykiatri.  
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Investeringsförslagen i underlaget kommer kompletteras med uppskattad 
investeringsutgift enligt schablonberäkningar inför höstens fortsatta 
budgetberedning. 

Ekonomi 
Beslutet är inte budgetpåverkande. Beslut om genomförande tas via 
budgeten och först då påverkas ekonomin.   

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2025-04-02 
Utkast till lokalförsörjningsprogram 2026-2036 med utblick mot 2050 – 
planeringsunderlag till budget 
Barn- och utbildningsnämndens lokalbehovsplan 2025, 2025-02-06 
Lokalbehovsplan KFT 2025, 2025-02-06 
Servicenämndens lokalbehovsplan 2025, 2025-02-26 
Socialnämndens lokalbehovsplan 2025, 2025-01-22 
Åtgärdvalsstudie – bostäder enligt LSS-SOL 2026-2035, 2025-02-14 
Presentation från budgetberedningen gällande lokalförsörjningsprogram, 
2025-04-29 
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§ 85 

Upphävande av 2025 års taxa för offentlig plats samt 
tillämpning av 2024 års taxa för offentlig plats , KS 
2025/139 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 
 
1. Upphäva taxorna för uteserveringar och torghandel som antogs av 

kommunfullmäktige 2024-12-10 § 146. 

2. Tillämpa 2024 års taxa för uteserveringar och torghandel.  

3. Uppdra till kultur-, fritids- och tekniknämnden att komma med förslag till 
nya taxor för 2026 för uteserveringar och torghandel. 

4. Uppdra åt kultur-, fritids- och tekniknämnden att omgående inleda en 
dialog med krögarföreningen om långsiktig utformning av taxor för 
uteserveringar.  

5. Inför kommande årliga revideringar inkludera fler kommuner liknande 
Falkenberg i kostnadsjämförelsen. 

Arbetsutskottet beslutar 

1. Ändra motivering av beslut för att hanteras som nämndinitiativ. 

Beskrivning av ärendet 
Kultur-, fritids-, och tekniknämnden beslutade på sitt sammanträde 2025-
03-27 att kommunfullmäktige ska upphäva 2025 års taxa för offentlig plats. 
Beslutet lyder: 

1. ”Uppmana kommunfullmäktige riva upp beslutet om nya taxor för 
offentlig plats som togs i kultur-, fritids- och tekniknämnden 2024-10-
24 och antogs av kommunfullmäktige 2024-12-10, samt att fram till 
nytt beslut är taget ska 2024 års taxor gälla.” 

Ärendet initierades av Kjell Kristiansson (L), till kultur-, fritids-, och 
tekniknämnden, 2025-03-27, inom ramen för ledamöters initiativrätt i 
nämnder enligt 4 kap. 20 § kommunallagen.  
 
Kjell Kristiansson (L) föreslog då uppdra åt förvaltningen: 

• ”att för uteserveringar, från 1 januari 2025 och tillsvidare, tillämpa de 
taxor som gällde för 2024 

 
• att senast till nämndsmöte i augusti i år komma med förslag till nya 

taxor för 2025 för uteserveringar där kostnadsökningen kraftigt 
reducerats.  
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• att inför kommande årliga revidering inkludera flera kommuner likande 
Falkenberg i kostnadsjämförelsen.” 

 
Vid kultur-, fritids- och tekniknämndens sammanträde 2025-03-27 yrkade 
Claes Claesson (C) med instämmande av Lars Agbrant (M) att ersätta Kjell 
Kristianssons (L) förslag med att föreslå kultur-, fritids och tekniknämnden 
besluta bland annat att ”Uppmana kommunfullmäktige riva upp beslutet om 
nya taxor för offentlig plats som togs i kultur-, fritids- och tekniknämnden 
2024-10-24 och antogs av kommunfullmäktige 2024-12-10, samt att fram 
till nytt beslut är taget ska 2024 års taxor gälla.” samt uppdra åt kultur-, 
fritids- och teknikförvaltningen att ta fram ny taxor för 2025. 

Motivering av beslut 
Ärendet initierades av Kjell Kristiansson (L), till kultur-, fritids-, och 
tekniknämnden 2025-03-27, inom ramen för ledamöters initiativrätt i 
nämnder enligt 4 kap. 20 § kommunallagen.  

Vid kultur-, fritids- och tekniknämndens sammanträde 2025-03-27 yrkade 
Claes Claesson (C) med instämmande av Lars Agbrant (M) att ersätta Kjell 
Kristianssons (L) initiativ och nämnden beslutade enligt detta yrkande.  

Ekonomi 
Vid en återgång till 2024 års taxa beräknas kommunen gå miste om 61 500 
kr i intäkter från foodtrucks och 96 500 kr från uteserveringar. Övriga delar 
av taxan har inte kunnat kostnadsberäknas på ett tillförlitligt sätt, då 
omfattande förändringar har genomförts och det saknas tillgängliga 
referenssiffror. Den ekonomiska effekten finansieras inom nämndens 
budget. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2025-04-16  
Kultur-, fritids-, och tekniknämndens beslut, § 26, 2025-03-27  
Taxa för offentlig plats, förändring till 2024 års taxa 
 
Yrkanden 
Per Svensson (S), med instämmande av Petra Hygrell (L) och Susan 
Pettersson (KD), yrkar att:  

1. upphäva taxorna för uteserveringar och torghandel som antogs av 
kommunfullmäktige 2024-12-10 § 146. 

2. tillämpa 2024 års taxa för uteserveringar och torghandel.  

3. uppdra till kultur-, fritids- och tekniknämnden att komma med förslag till 
nya taxor för 2026 för uteserveringar och torghandel. 

4. uppdra åt kultur-, fritids- och tekniknämnden att omgående inleda en 
dialog med krögarföreningen om långsiktig utformning av taxor för 
uteserveringar.  
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5. inför kommande årliga revideringar inkludera fler kommuner liknande 
Falkenberg i kostnadsjämförelsen. 

Sandra Johannson (M), med instämmande av Anneli Andelén (C), yrkar på 
liggande förslag, att upphäva taxa för offentlig plats som antogs av 
kommunfullmäktige 2024-12-10 § 146 samt tillämpa 2024 års taxa för 
offentlig plats, samt på punkt 3 av Per Svenssons (S) yrkande.   

Sandra Johansson (M) yrkar att arbetsutskottet ändrar motivering av beslut  
för att formuleras som ett nämndinitiativ. 

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på Per Svenssons (S) yrkande, punkt 1-2 och 
4-5, mot Sandra Johanssons (M) med fleras yrkande på liggande förslag och 
finner att arbetsutskottet beslutar i enlighet med Per Svenssons (S) yrkande. 

Ordförande ställer därefter proposition på Per Svenssons (S) 
tilläggsyrkande, punkt 3, och finner att arbetsutskottet beslutar att bifalla 
tilläggsyrkandet. 

Ordförande ställer därefter proposition på Sandra Johanssons (M) 
ändringsyrkande och finner att arbetsutskottet beslutar i enlighet med 
Sandra Johanssons (M) ändringsyrkande. 

Reservationer 
Sandra Johansson (M) och Anneli Andelén (C) reserverar sig till förmån för 
Sandra Johanssons (M) yrkande. 

Anteckning  
Johan Idmark (M) och Elisabeth Svensson Agerbjer (C) antecknar sin 
avvikande mening till protokollet till förmån för Sandra Johanssons (M) 
yrkande. 
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§ 86 

Revidering av taxa för tillstånd och tillsyn 2025 – 
Småskalig gårdsförsäljning av alkoholdrycker, KS 
2025/169 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Fastställa förslag till Taxa för tillstånd och tillsyn 2025. 

Beskrivning av ärendet 
I januari 2024 lade regeringen proposition (2024/25:86) på en ändring av 
alkohollagen som möjliggör småskalig gårdsförsäljning av alkoholdrycker. 
Socialnämnden fattade 2025-04-22 beslut att rekommendera 
kommunfullmäktige fastställa avgifter för gårdsförsäljning med 
förutsättningen att riksdagen beslutar att godkänna småskalig 
gårdsförsäljning av alkoholdrycker. Riksdagen fattade 2025-04-23 beslutet 
att godkänna förslaget. Ikraftträdande av riksdagsbeslutet är 1 juni 2025. 

Motivering av beslut 
Mot bakgrund av ny alkohollagstiftning föreligger behov för kommunen att 
uppdatera sin taxa för tillstånd och tillsyn 2025. Enligt regeringens förslag 
ska kommunerna ta ut avgifter för handläggningen av tillstånd för 
gårdsförsäljning på samma sätt som för ordinarie tillståndshandläggning. 
Avgifter för tillståndsprövning för gårdsförsäljning förslås vara samma 
belopp som för stadigvarande serveringstillstånd (10 340 kr) och avgifter för 
tillsyn vid gårdsförsäljning till samma belopp som tillsyn vid 
alkoholservering (3 450 kr).   

Ekonomi 
De kostnader kommunen har för handläggning av tillstånd och tillsyn täcks 
av avgiftsintäkter. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag, 2025-03-27 
Socialnämnden 2025-04-22 § 61 
Förslag till Taxa för tillstånd och tillsyn 2025, 2025-03-27  
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§ 87 

Revidering av Policy vid konkurrensutsättning av 
kommunal verksamhet samt redovisning av uppdrag 
avseende utmaningsrätt, KS 2025/101 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Anta revidering av Policy vid konkurrensutsättning av kommunal 
verksamhet 

Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 

1. Anse kommunstyrelsens uppdrag att införa och tillämpa utmaningsrätt 
slutförd. 

Beskrivning av ärendet 
2020-10-27 antog kommunfullmäktige ”Policy vid konkurrensutsättning av 
kommunal verksamhet.” Sedan dess har det gått mer än fyra år och det är 
därför nu tid att revidera denna. Parallellt med detta lämnade Sandra 
Johansson (M) m.fl. in en motion ”Inför utmaningsrätt i Falkenbergs 
kommun”. Motionen bifölls i sin helhet av kommunfullmäktige, § 107, 
2024-10-08. Då det sedan tidigare konstateras att kommunen har 
utmaningsrätt blev den praktiska hanteringen att arbeta vidare med 
motionens andra att-sats: ”Att ge kommunstyrelsen i uppdrag att på ett 
seriöst och konstruktivt sätt utreda hur man på bästa sätt inför och tillämpar 
utmaningsrätt i Falkenbergs kommun och därefter utforma ett väl 
underbyggt regelverk för utmaningsrätt.”.  

På grund av handläggningen av motionen så pausades arbetet med att 
revidera policyn då kommunstyrelseförvaltningen identifierade att 
utmaningsrätt lämpligen kan regleras i policyn.  

Motivering av beslut 
Kommunstyrelsen föreslår ett antal revideringar i befintlig policy vid 
konkurrensutsättning av kommunal verksamhet. En nyhet är att en särskild 
punkt avseende konkurrensutsättning tas med. Detta för att tydliggöra att 
kommunen har utmaningsrätt samt på en övergripande nivå reglera denna. 
Ytterligare reglering och information avseende detta kommer sedan tas fram 
av berörda nämnder/förvaltningar. 

För att inte riskera motsatta skrivningar i olika lokala styrdokument så har 
skrivningar gällande fastighetsfrågor och personalfrågor minskats ner 
betydligt i policyn och istället ersatts med hänvisningar till styrdokument 
där dessa frågor redan regleras.  

Avsnittet 3.5 ”Hållbarhet” föreslås ersättas med ” Falkenbergs kommuns 
viljeinriktning (vision och övergripande mål) samt övriga 
verksamhetskrav”. Detta för att denna reglering ska omfatta kommunens 
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samtliga mål och inte bara målet ”Ett föredöme inom hållbarhet”. Detta 
minimerar även risken att divergerande mål uppkommer, om det är så att 
kommunens mål revideras och denna policy inte revideras vid samma 
tillfälle.   

I och den nya punkten i policyn gällande utmaningsrätt anses uppdrag 
avseende inrättande av utmaningsrätt återrapporterat.   

Ekonomi 
Kommunens ekonomi påverkas inte beslutet. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2025-04-14  
Policy vid konkurrensutsättning av kommunal verksamhet 
Kommunfullmäktiges beslut, § 107, 2024-10-08  
Motion: Inför utmaningsrätt i Falkenbergs kommun, 2023-10-04 
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§ 88 

Revidering av Riktlinje vid konkurrensutsättning av 
kommunal verksamhet, KS 2025/131 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 
1. Anta reviderad riktlinje vid konkurrensutsättning av kommunal 

verksamhet. 

Beskrivning av ärendet 
Riktlinje vid konkurrensutsättning av kommunal verksamhet antogs av 
kommunstyrelsen, § 275, 2020-10-13. Då det gått fyra år från att riktlinjen 
antogs är det tid för revidering. Syftet med riktlinjen är att 
konkretisera/komplettera ”Policy vid konkurrensutsättning av kommunal 
verksamhet” vad avser personalfrågor och informationssäkerhet. 

Motivering av beslut 
Kommunstyrelseförvaltningen har granskat riktlinjen och föreslår följande 
revideringar. 

Personalavsnittet har uppdaterats med bestämmelserna enligt nuvarande 
kollektivavtal. Dessutom har det tydliggjorts att tjänstledighet inte beviljas 
vid i konkurrerande verksamhet till kommunen. 

Avsnittet gällande informationssäkerhet har kompletterats med följande: 
Inför konkurrensutsättning ska det genomföras en riskanalys utifrån 
informationssäkerhet, informationsklassning ska ske enligt framtagen 
metod. Särskilda regler gäller för riskanalys om personuppgifter hanteras. 
Syftet är att säkerställa rätt säkerhetsåtgärder utifrån informationens värde 
och sårbarheter i hanteringen. 

Ekonomi 
Förslaget till revidering av riktlinjen anses inte påverka kommunens 
ekonomi. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2025-04-14 
Riktlinje vid konkurrensutsättning av kommunal verksamhet 
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§ 89 

Fastställande av sammanträdesdagar för 
kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen 
och kommunfullmäktige 2026, KS 2025/177 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 
1. Fastställa sammanträdesdagar och tider för kommunfullmäktige under 

2026 enligt kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

2. Sammanträdena börjar kl. 16:00 om inget annat anges. 

Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 

1. Fastställa sammanträdesdagar och tider för kommunstyrelsen under 
2026 enligt kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

2. Sammanträdena börjar kl. 08:30 om inget annat anges. 

Arbetsutskottet beslutar  

1. Fastställa sammanträdesdagar och tider för kommunstyrelsens 
arbetsutskott under 2026 enligt kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

2. Sammanträdena börjar kl. 08:30 om inget annat anges.  

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram förslag på sammanträdesdagar 
och tider för 2026 gällande kommunstyrelsens arbetsutskott, 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. Arbetet har utförts av 
kansliavdelningen i dialog med ekonomiavdelningen. 

Motivering av beslut 
Antalet sammanträden med kommunfullmäktige föreslås vara 10, varav ett 
är konstituerande för den nya mandatperioden. Antalet sammanträden med 
kommunstyrelsen föreslås vara 11 vilket tillika är antalet som föreslogs 
2025. Antalet sammanträden med kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås 
vara 32. 

I kommunfullmäktiges arbetsordning § 6 framgår att fullmäktige håller 
ordinäre sammanträde varje månad, förutom juli. Fullmäktige ges 
möjligheten i samma paragraf att besluta att färre än elva sammanträden får 
hållas. 

Ekonomi 
Ett kommunfullmäktigesammanträde kostar cirka 90 tkr samt tillkommande 
mötesadministration. Ett sammanträde med kommunstyrelsen kostar cirka 
17 tkr samt tillkommande mötesadministration. Ett sammanträde med 
kommunstyrelsens arbetsutskott kostar cirka 7 tkr samt tillkommande 
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mötesadministration. De uppskattade kostnaderna inkluderar inte 
reseersättning. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2025-04-30 
Tjänsteskrivelse 2025-04-30 
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§ 90 

Svar på granskningsrapport – Granskning av 
investeringsprocessen, KS 2024/394 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 
1. Översända yttrandet till kommunrevisionen som kommunstyrelsens svar 

på granskningsrapporten. 

Beskrivning av ärendet 
Revisorerna i Falkenbergs kommun har gett PwC i uppdrag att genomföra 
en granskning av investeringsprocessen. Granskningen har omfattat 
kommunstyrelsen, Kultur-, fritids- och tekniknämnden samt Falkenberg 
Energi AB, Falkenbergs Bostads AB och Falkenbergs Vatten och 
Renhållnings AB i bolagskoncernen. Respektive nämnd och bolag svarar 
separat på revisionsrapportens rekommendationer. 

Granskningens syfte är att bedöma om kommunstyrelsen säkerställer en 
ändamålsenlig investeringsprocess utifrån perspektiven ekonomi, 
långsiktighet, förutsägbarhet och intern kontroll.  

Revisorerna baserar sin bedömning på granskning av styrande dokument 
och intervjuer av nyckelpersoner. Den samlade bedömningen är att 
kommunstyrelsen inte helt säkerställer en ändamålsenlig 
investeringsprocess.  

Motivering av beslut 
Förvaltningens förslag till yttrande på inkomna rekommendationer framgår i 
tjänsteskrivelsen benämnd Kommunstyrelsens yttrande – PwC: Granskning 
av investeringsprocessen 2025-04-22. Här återfinns det fullständiga 
yttrandet samt revisionens rekommendationer. 

Ekonomi 
Beslutet i sig påverkar inte ekonomin. Rekommendationerna syftar till att 
säkerställa en ändamålsenlig investeringsprocess utifrån perspektiven 
ekonomi, långsiktighet, förutsägbarhet och intern kontroll vilket stärker 
ekonomistyrningen. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2025-04-22 
Kommunstyrelsens yttrande – PwC: Granskning av investeringsprocessen 
2025-04-22 
PWC Granskning av investeringsprocessen 
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§ 91 

Budgetförutsättningar 2026-2028, KS 2025/134 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 
1. Godkänna budgetförutsättningarna för 2026–2028. 

2. Uppdra barn- och utbildningsnämnden, socialnämnden och 
servicenämnden att ta fram en alternativ volymprognos utifrån Swecos 
reducerade befolkningsprognos. 

Beskrivning av ärendet 
Budgetförutsättningarna är en del i kommunens budgetprocess. Syftet är att 
tydliggöra de ekonomiska förutsättningarna som nämnder och bolag har att 
förhålla sig till kommande år. Budgetförutsättningarna utgår från senast 
beslutade budget uppdaterad med nya ekonomiska förutsättningar, bland 
annat avseende skatteintäkter och statsbidrag, pensioner, nya index för 
uppräkningar, förändrade volymer och räntor. Till budgetförutsättningarna 
har barn- och utbildningsnämnden, socialnämnden och servicenämnden 
lämnat in budgetunderlaget Volymer och effektivitetsindex, vilka bifogas 
som information. 

Vid antagandet av befolkningsprognosen (KS 2024-11-26 § 207) 
presenterades ett huvudalternativ, vilken ligger till grund för nämndernas 
volymprognoser. Med anledning av den stora osäkerhet som råder finns 
även ett alternativt scenario, där byggplanerna har reducerats med cirka 30–
40 procent jämfört med huvudalternativet. 

Mot bakgrund av denna osäkerhet föreslås att nämnderna tar fram en 
alternativ volymprognos baserad på den reducerade befolkningsprognosen. 
Dessa ska lämnas in i samband med övrigt budgetunderlag i augusti. 

Motivering av beslut 
Budgetförutsättningarna tydliggör de ekonomiska förutsättningar som 
nämnder och bolag har att förhålla sig till kommande år.  

Om den reducerade befolkningsprognosen används i stället för 
huvudscenariot påverkas höstens budgetförutsättningar.  

Ekonomi 
Budgetförutsättningarna tydliggör de ekonomiska förutsättningarna för 
2026-2028. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-04-30 
Budgetförutsättningar inför 2026-2028 
Volymer och effektivitetsindex – barn och utbildningsnämnden 
Volymer och effektivitetsindex – socialnämnden 
Volymer - servicenämnden 
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§ 92 

Initiativärende - Utreda förutsättningar och möjligheter 
att skapa fler ställplatser för husbilar i hela kommunen, 
KS 2025/188 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 
1. Ge kommunstyrelseförvaltningen tillsammans med berörda 

förvaltningar och bolag i uppdrag att utreda förutsättningar och 
möjligheter att skapa fler ställplatser för husbilar i hela kommunen, i 
samverkan med berörda markägare och det lokala näringslivet, i syfte att 
främja besöksnäringen, stärka den lokala handeln och bidra till en 
hållbar turismutveckling. 

2. Uppdraget ska återrapporteras till kommunstyrelsen i december 2025.  

Motivering av beslut 
Ärendet har initierats av Per Svensson (S), Miranda Bodiroza (S), Petra 
Hygrell (L), Susan Pettersson (KD), Markus Jöngren (MP) och Anita Gidén 
(V) inom ramen för ledamöters initiativrätt i nämnder enligt 
kommunallagens 4 kap. 20 §. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2025-05-02 
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